

GRZEGORZ GOŁĘBIEWSKI

WYKAZ PUBLIKACJI

1989

- *I co dalej z kolonialnym imperium Sowietów*, „Robotnik Mazowiecki”, nr 10-11, lipiec – sierpień 1989, s. 6 – 7, nr 12, wrzesień – październik 1989, s. 4.
- *Nowomowa*, „NSZZ Solidarność Regionu Płockiego”, nr 1, sierpień 1989, s. 3.
- *Nakaz chwili*, ibidem, s. 4.
- „*Żołnierz Wolności*” czy „*Strażnik Zniewolenia*”?, „NSZZ Solidarność Regionu Płockiego”, nr 2, wrzesień 1989, s. 2.
- *Katyń*, ibidem, s. 1 – 4.
- *Słowa nieobecne i co z tego wynika*, „Robotnik Mazowiecki”, nr 12, wrzesień – październik 1989, s. 3 – 5; także: „Robotnik”, wyd. Centralny Komitet Zagraniczny PPS w Londynie, nr 4, 1989/90, s. 6 – 7.
- *Kara śmierci – za czy przeciw?*, „Robotnik Mazowiecki”, nr 12, 1989, s. 4.
- [Listopad 1918], „Robotnik Mazowiecki”, nr 13, 1989, s. 1.
- [13 grudnia 1981], „Robotnik Mazowiecki”, nr 14, 1989/90, s. 1.
- *Ostatni rozdział*, „Robotnik Mazowiecki”, nr 14, 1989/90, s. 2.
- „*Żołnierz Wolności*” czy „*Strażnik Zniewolenia*”?, ibidem, s. 5.

1990

- [rec.] *Naukowcy czy fuszery?*, „Goniec Obywatelski”, nr 4 z 22 marca 1990, s. 7.
- *Proste pytania*, „Robotnik Mazowiecki”, nr 3, maj – czerwiec 1990, s. 2.
- *Nie wierzę bolszewikom*, ibidem, s. 3.
- *199 rocznica konstytucji 3 Maja. Wolność ceniąc bardziej niż życie*, „Goniec Obywatelski”, nr 9-10, 26 kwietnia – 9 maja 1990, s.6; uzupełnienie: M. Kamiński, *Przed 44 laty. 3 maja w Gliwicach*, „Goniec Obywatelski”, nr 17 z 21 czerwca 1990, s. 5.
- W. Kostanecki, *Władysław Broniewski i kontrowersje*; G. Gołębiewski. *Kontrowersji ciąg dalszy*, „Goniec Obywatelski”, nr 17 z 21 czerwca 1990, s. 9.
- *Mamy szansę powrotu na polską scenę polityczną. Rozmowa z sekretarzem generalnym CKZ PPS Włodzimierzem Olejnikiem*, „Goniec Obywatelski”, nr 21 z 19 lipca 1990, s. 5.
- *22 lipca. Prawdy i fikcje*, ibidem, s. 6-7.
- *Kto ma uczyć nasze dzieci* [fragment wypowiedzi], „Goniec Obywatelski”, nr 17 z 21 czerwca 1990, s. 3.
- *Czerwiec 1976 w Płocku*, „Goniec Obywatelski”, nr 18 z 28 czerwca 1990, s. 6.
- *Chora szkoła. Kto ma uczyć nasze dzieci?*, cz.2, „Goniec Obywatelski”, nr 23 z 2 sierpnia 1990, s. 3.

- *Radom – Ursus – Płock. Czerwiec 1976*, „Robotnik Mazowiecki”, nr 4, lipiec – sierpień 1990, s. 4.
- *Wczoraj i jutro polskiej polityki wschodniej*, „Robotnik Mazowiecki”, nr 5, wrzesień 1990, s. 3.
- *Gra w kolory*, „Goniec Obywatelski”, nr 31 z 27 września 1990, s. 8.
- *Normalizacja czy klerykalizacja?*, „Robotnik Mazowiecki”, nr 6, październik 1990, s. 4; także: „Robotnik”, wyd. Centralny Komitet Zagraniczny PPS Londyn, nr 4, 1990, s. 4-5.
- *Etyka i polityka*, „Robotnik Mazowiecki”, nr 6, październik 1990, s. 7.
- *Strzeżcie się Wałęsy!*, „Goniec Obywatelski”, nr 34 z 18 października 1990, s. 8; uzupełnienie: mmg, *Brudna robota*, nr 38 z 18 listopada 1990, s. 1.
- *Prezydent '90*, „Goniec Obywatelski”, nr 35 z 25 października 1990, s. 5.
- *Listopad 1918. Cztery pokolenia czekały na tę chwilę*, „Goniec Obywatelski”, nr 37 z 8 listopada 1990, s. 1, 6.
- [rec.] *Wokół obrony Płocka 1920 r. (artykuł dyskusyjno – polemiczny)*, „Goniec Obywatelski”, nr 38 z 18 listopada 1990, s. 8-9.
- *Tymiński? – Nie, dziękuję!*, „Robotnik Mazowiecki”, nr 7, listopad 1990, s. 5-8.

1991

- *XXV Kongres PPS. Socjalizm to obrona pracowników*, „Robotnik Mazowiecki”, nr 8/90 - 1/91, grudzień 1990 – styczeń 1991, s. 2, 19 – 20.
- *Wywiady z liderami PPS*, ibidem, s. 6-7.
- *Grudniowe rocznice*, ibidem, s. 9-12.
- *AK-owiec w „ludowym” Wojsku Polskim, z Kazimierzem Siemianowiczem rozmawia Grzegorz Gołębiowski*, „Goniec Obywatelski”, nr 7 z 22 marca 1991, s. 6.
- *Komunizm odszedł – hasła pozostały...*, „Tygodnik Płocki”, nr 39 z 29 września 1991, s. 3.
- *Maluj mury, czyli płockie graffiti*, „Tygodnik Płocki”, nr 43 z 27 października 1991, s. 7.
- *Pierwsze dni niepodległości*, „Tygodnik Płocki”, nr 46 z 17 listopada 1991, s. 4.

1992

- *31 grudnia 999 roku*, „Tygodnik Płocki”, nr 1 z 5 stycznia 1992, s. 11 – 12.

1993

- *Józef Piłsudski o walkach w Płocku. 130 rocznica powstania styczniowego*, „Tygodnik Płocki”, nr 5 z 2 lutego 1993, s. 3-4, nr 6 z 9 lutego 1993, s. 5.
- *Sierpecki kirkut*, „Tygodnik Płocki”, nr 28 z 13 lipca 1993, s. 6.
- *Most im. Legionów Józefa Piłsudskiego*, „Tygodnik Płocki”, nr 31 z 3 sierpnia 1993, s. 5.
- *Przywrócić pamięci. Nieznany dokument archiwalny z 1958 r.*, „Gazeta na Mazowszu”, nr 259 z 4 listopada 1993, s. 3.
- *Kłopotliwy amfiteatr*, „Sierpeckie Rozmaitości” 1993, nr 18-19, s. 10 – 11.

- *Październik 1917. Prawdy i fikcje*, „Kurier Mazowiecki”, nr 44 z 7 listopada 1993, s. 1, 7.
- *Jak Niemcy opuścili Sierpc w 1918 r. Relacja S. Pilkiewicza*, oprac. G. Gołębiewski, „Tygodnik Płocki”, nr 45 z 9 listopada 1993, s. 1, 3.
- *11 listopada 1918 r. w Płocku. 75 lat temu w relacji archiwalnej*, „Gazeta na Mazowszu”, nr 263 z 10 listopada 1993, s. 1.
- *Bolszewicy wobec niepodległości Polski*, „Kurier Mazowiecki”, nr 45 z 14 listopada 1993, s. 1, 7.

1994

- *Zapomniany protest płockiej młodzieży. Epizod z początku wieku w relacji J. Worowskiego*, „Gazeta na Mazowszu”, nr 12 z 15 stycznia 1994, s. 5.
- *3 maja 1917 roku. Zakazane szpadełki wojskowe*, „Gazeta na Mazowszu”, nr 101 z 30 kwietnia 1994, s. 5.
- *Kto histeryzuje?*, „Życie Płocka”, nr 19 z 10 czerwca 1994, s. 9 [polemika wobec: M. Białecka, *Histeryczny pogrom. Matura w III LO*, „Życie Płocka”, nr 17 z 3 czerwca 1994, s.].
- [rec.] *Album z mankamentami*, „Tygodnik Płocki”, nr 33 z 16 sierpnia 1994, s. 5.
- *Zagadkowa dezercja sprzed lat*, „Kurier Mazowiecki”, nr 32 z 14 sierpnia 1994, s. 1, 7 [cd.: K. Olszewska, *Tajemnica dezercji sprzed lat*, nr 35 z 4 września 1994, s. 6, 15].
- *Kto naraził obrońców. 74 rocznica bolszewickiego ataku na Płock*, „Gazeta na Mazowszu”, nr 191 z 18 sierpnia 1994, s. 3.
- *Zapomniany bohater. Kariera tatarskiego oficera* [Iskander Achmatowicz], ibidem.
- *Tatarzy na straży* [Tatarski pułk ułanów w obronie Płocka w 1920 r.], „Gazeta na Mazowszu”, nr 192 z 19 sierpnia 1994, s. 3.
- *Zanim wybiła godzina „W”. 50 rocznica wybuchu powstania warszawskiego*, „Kurier Mazowiecki”, nr 31 z 7 sierpnia 1994, s. 1, 6.
- *Rozbroić Niemców*, „Gazeta na Mazowszu”, nr 262 z 10 listopada 1994, s. 3.
- *Epizody z okupacji niemieckiej Płocka w latach 1917 – 1918 w relacjach Józefa Worowskiego*, „Notatki Płockie” 1994, nr 3, s. 33 – 36.

1995

- [recenzja] Irena Nowak, Jan Nowak, *Z dziejów Armii Krajowej w Inspektoracie Płocko – Sierpeckim*, wyd.2, Płock 1994, ss. 234, [w:] „Notatki Płockie” 1995, nr 1, s. 47 – 48.
- [rec.] Jacek Pawłowicz, *Nieznani bohaterowie. Leksykon opozycji antykomunistycznej w województwie płockim 1980 – 1989, cz. I. Oficyny i wydawnictwa podziemne*. Słowo wstępne Andrzej Celiński, Płock 1995, ss. 119, [w:] „Notatki Płockie” 1995, nr 4, s. 55 – 56.
- *Obrona Płocka w 1920 r.*, „Płocki Rocznik Historyczno – Archiwalny”, t. I, 1995, s. 9 – 29.
- [rec.] Bohdan Skaradziński, *Sqd Boży 1920 roku*, Wydawnictwo Świat Książki, Warszawa 1995, [w:] „Płocki Rocznik Historyczno – Archiwalny”, t. I, 1995, s. 141 – 144.

- *Tatarski Pułk Ułanów w obronie Płocka przed bolszewikami w sierpniu 1920 r. Zapomniane publikacje*, „Notatki Płockie” 1995, nr 3, s. 17 – 21.

1996

- *Nieznany epizod z sierpnia 1920 r. w Płocku. Niechlubny epilog udziału Tatarskiego Pułku Ułanów w obronie Płocka*, „Notatki Płockie” 1996, nr 2, s. 26 – 29.
- *Wakacje z braćmi Mazowieckimi*, „Gazeta na Mazowszu”, nr 287 z 10 grudnia 1996, s. 3 [rec. książki A. Szemplińskiego, *Na szlaku pokoleń*, Łódź 1996].
- *Stefan Rowecki w Beniaminowie i Polskiej Sile Zbrojnej (1917 – 1918)*, „Wojskowy Przegląd Historyczny” 1996, nr 3, s. 62 – 76.
- [rec.] Andrzej Szempliński, *Na szlaku pokoleń*, wyd. nakładem autora, Łódź 1996, ss. 544, [w:] „Notatki Płockie” 1996, nr 3, s. 51 – 52.

1997

- *Z archiwalnych póltek* [nt. działalności KPP w Płocku], „Gazeta na Mazowszu”, nr 108 z 10 maja 1997, s. 4, polemika: Jan Wańkiewicz, *Z archiwalnych póltek*, nr 121 z 26 maja 1997, s. 2, replika – *Z archiwalnych póltek*, nr 125 z 31 maja 1997, s. 3.
- [rec.] Maria Macieszyna, *Pamiętnik płocczanki*, oprac. Anna Maria Stogowska, wyd. Towarzystwa Opieki nad Zabytkami, Oddział w Płocku, Płock 1996, ss. 563, [w:] „Notatki Płockie” 1997, nr 1, s. 50 – 51.
- *Spod czerwonej gwiazdy. 77 rocznica obrony Płocka przed bolszewikami*, „Gazeta na Mazowszu”, nr 191 z 18 sierpnia 1997, s. 3.
- *Dlaczego Polska przegrała wojnę w 1939 r.?*, „Kaganek. Płocki Magazyn Edukacyjny” 1997, nr 8, s. 8 – 9.
- *Na półce z książkami... Tajne oblicze GL-AL i PPR. Dokumenty, wybór i opracowanie Marek J. Chodakiewicz, Piotr Gontarek i Leszek Żebrowski, t.1-2*, wyd. Burchardt Edition, Warszawa 1997, [w:] „Kaganek. Płocki Magazyn Edukacyjny” 1997, nr 10, s. 32 – 36.
- *Obrona Płocka w sierpniu 1920 r. w listach Marii Macieszyny*, oprac. G. Gołębiowski, cz. I, „Notatki Płockie” 1997, nr 2, s. 34 – 39, cz. II, nr 3, s. 10 – 14.
- *100 rocznica urodzin Władysława Broniewskiego. Z karabinem zamiast pióra*, „Gazeta na Mazowszu”, nr 293 z 17 grudnia 1997, s. 5.
- *Zanim został „Grotem”. Służba Stefana Roweckiego w wojsku II Rzeczypospolitej do 1939 r.*, Wydawnictwo Adam Marszałek, Toruń 1997 i Toruń 1998.
- [rec.] Waldemar Brenda, *Aby pamięć o nich nie zaginęła. Biografie sierpeckie XX w.*, wyd. Miejska Biblioteka Publiczna im. Z. Nałkowskiej, Sierpc 1997, ss. 154, [w:] „Notatki Płockie” 1997, nr 4, s. 52, polemika z recenzją: Jan Burakowski, „Notatki Płockie” 1998, nr 1, s. 61.

1998

- *Sprawa przywrócenia województwa płockiego* [w II RP], „Gazeta na Mazowszu”, nr 38 z 14-15 lutego 1998, s. 3.
- *Kim był generał Walter?* „Gazeta na Mazowszu”, nr 48 z 26 lutego 1998, s.3, także – Józef Mroczek, *Kim był generał Walter?*, nr 66 z 19 marca 1998, s.3.
- *Brak profesjonalizmu?*, „Gazeta na Mazowszu”, nr 79 z 3 kwietnia 1998, s.3, polemika – Mirosław Romanowski, *Profesjonalista?*, ibidem, nr 83 z 8 kwietnia 1998, s.3, replika – *Profesjonalista?*, nr 84 z 9 kwietnia 1998, s.3.
- *Pod czerwonym sztandarem* [obchody 1 Maja w Płocku w latach 1918 - 1939], „Gazeta na Mazowszu”, nr 102 z 2-3 maja 1998, s.3.
- *Marszałek Edward Rydz – Śmigły w Płocku*, „Gazeta na Mazowszu”, nr 124 z 28 maja 1998, s.3.
- *Na półce z książkami*. Maria Podlasek, *Wypędzenie Niemców z terenów na wschód od Odry i Nysy Łużyckiej. Relacje świadków*, Wydawnictwo Polsko – Niemieckie, Warszawa 1995, w: „Kaganek. Płocki Magazyn Edukacyjny”, 1998, nr 6, s.29 – 34.
- *Tadeusz Jeziorowski i Józef Kaczmarek – bohaterzy obrońcy Płocka w 1920 r.*, „Notatki Płockie” 1998, nr 1, s.24 – 28.
- *Witajże, witaj miły Hospodynie! Prezydent Ignacy Mościcki w Płocku*, „Gazeta na Mazowszu”, nr 162 z 13 lipca 1998, s.3.
- *W hołdzie obrońcom. Marszałek Józef Piłsudski w Płocku*, „Gazeta na Mazowszu”, nr 190 z 14-16 sierpnia 1998, s.3.
- [rec.] Jacek Pawłowicz, *Nieznani bohaterowie. Leksykon opozycji antykomunistycznej w województwie płockim 1980 – 1989, cz. II, Organizacje opozycji antykomunistycznej*, Płock 1998, ss. 98, [w:] „Notatki Płockie” 1998, nr 4, s. 57.

1999

- *Na półce z książkami*. Jan Marek Chodakiewicz, *Zagrabiona pamięć. Wojna w Hiszpanii 1936 – 1939*, Biblioteka Frondy, Warszawa 1997, [w:] „Kaganek. Płocki Magazyn Edukacyjny” 1999, nr 2-3, s. 39 – 41.
- Blanka Stanuszkiewicz, *O generale i o ojcu, czyli co zrobił i kim był* [S. Rowecki], „Życie Płocka”, nr 10 z 12 marca 1999, s. 16.
- Lena Szatkowska, *Rowecki, żołnierz i dowódca*, „Tygodnik Płocki”, nr 12 z 23 marca 1999, s. 13.
- *Hallerczycy w Płocku*, „Gazeta na Mazowszu”, nr 124 z 29 – 30 maja 1999, s. 6.
- *Błękitny generał w Płocku*, „Gazeta na Mazowszu”, nr 165 z 17 – 18 lipca 1999, s. 6.
- *Chłopcy na medal. 79 rocznica obrony Płocka w 1920 r.*, „Gazeta na Mazowszu”, nr 195 z 21 – 22 sierpnia 1999, s. 6.
- *Wybory do Sejmu Ustawodawczego w 1919 r. w Płocku i okręgu płockim*, „Notatki Płockie” 1999, cz. I, nr 2, s. 23 – 33, cz. II, nr 3, s. 23 – 29.

2000

- *Powrót do tamtych dni...*, rozmowa B. Stanuszkiewicz i M. Stańczaka z G. Gołębiewskim i J. Skarżyńskim, „Tygodnik Płocki”, nr 33 z 14 sierpnia 2000, s. 14.
- *Obrona Płocka w 1920 r.*, „Gazeta na Mazowszu”, nr 193 z 19 – 20 sierpnia 2000, s. 5-6.
- *Okoliczności śmierci Jana Kochanowskiego i Jana Gniazdowskiego oraz ich upamiętnienie w latach 1918 – 1938*, „Notatki Płockie” 2000, nr 3, s. 14 – 25.

2001

- wypowiedzi dla „Gazety na Mazowszu” na temat najważniejszych wydarzeń w ostatnim tysiącleciu dla północnego Mazowsza i Płocka, „Gazeta na Mazowszu”, nr 1 PLY z 2 stycznia 2001, s. 3.
- *Święto, czyli imieniny Marszałka*, „Gazeta na Mazowszu”, nr 66 PLY z 19 marca 2001, s.5.
- [rec.] Ks. Michał Marian Grzybowski, ks. Marek Piotrowski, „*Antoniówka*”. *Letnisko płockiego Seminarium Duchownego 1926 – 1962*, Płock 2000, [w:] „Kaganek. Płocki Magazyn Edukacyjny” 2001, nr 7, s. 38 – 40.

2002

- *Lwowskie orlęta z Płocka - Halina, Jan i Tadeusz Grabscy*, „Notatki Płockie” 2002, nr 1, s. 13-20.
- *Czerwiec 1976 w Płocku*, „Gazeta Związkowa” NSZZ „Solidarność” Regionu Płockiego, nr 216, czerwiec 2002, s. 3 – 4.

2003

- [rec.] Zdzisław Zblewski, *Leksykon PRL-u*, Wydawnictwo Znak, Kraków 2001, [w:] „Kaganek. Płocki Magazyn Edukacyjny” 2003, nr 1, s. 35 – 38.
- [rec.] *Prawosławie w Polsce*, pod red. Anny Radziukiewicz, Wydawnictwo Arka, Białystok 2001, [w:] „Kaganek. Płocki Magazyn Edukacyjny” 2003, nr 2, s. 32 – 35.
- [rec.] *Teki edukacyjne IPN. Stosunki polsko – ukraińskie w latach 1939 – 1947*, wyd. IPN, Warszawa 2002; *Antypolska akcja OUN – UPA 1943 – 1944. Fakty i interpretacje*, red. nauk. Grzegorz Motyka, Dariusz Libionka, wyd. IPN, Warszawa 2002; Igor Hałagida, *Ukraińcy na zachodnich i północnych ziemiach Polski 1947 – 1957*, wyd. IPN, Warszawa 2002, [w:] „Kaganek. Płocki Magazyn Edukacyjny” 2003, nr 3, s. 51 – 57.
- [rec.] *Teki edukacyjne IPN. Czerwiec’76 – krok ku wolności*, wyd. Instytut Pamięci Narodowej, Warszawa 2002, *Czerwiec 1976 w materiałach archiwalnych*, wybór, wstęp i opracowanie Jerzy Eisler, wyd. IPN, Warszawa 2001, *Czerwiec 1976. Spory i refleksje po 25 latach*, pod red. Pawła Sasanki i Roberta Spałka, Warszawa 2003, [w:] „Kaganek. Płocki Magazyn Edukacyjny” 2003, nr 6, s. 33 – 38.

- *Zamach na pocztynioną. Akcja Organizacji Bojowej PPS – Frakcji Rewolucyjnej pod Zbójnem 9 czerwca 1910 r.*, „Gazeta Wyborcza Mazowsze”, dodatek do nr. 167 z 19 - 20 lipca 2003, s. 4.
- *Sierpc ku czci marszałka Józefa Piłsudskiego*, „Notatki Płockie” 2003, nr 1, s. 22 – 26.
- *„Obrońcom Płocka z sierpnia 1920 roku” – nieznany obraz Stanisława Batowskiego*, „Notatki Płockie” 2003, nr 2, s. 32 – 34.
- [rec.] Ks. Michał Marian Grzybowski, Witold Banasiak, *Staroźreby. Z dziejów parafii i gminy*, wyd. Płocki Instytut Wydawniczy, Płock 2000, ss. 200, [w:] „Notatki Płockie” 2003, nr 2, s. 54 – 56.
- *Gen. Józef Haller – patron do wzięcia*, „Kaganek. Płocki Magazyn Edukacyjny” 2003, nr 7 (wrzesień), s.10 – 13.
- *Hallerczycy w Płocku w 1919 r.*, „Notatki Płockie” 2003, nr 3, s.23 – 28.
- *Mniej stanu szlacheckiego – więcej stanu wojennego!*, „Kaganek. Płocki Magazyn Edukacyjny” 2003, nr 8 (październik), s.6 – 8.
- [rec.] Jacek Pawłowicz, Paweł Sasanka, *Czerwiec 1976 w Płocku i województwie płockim*, Wydawnictwo Adam Marszałek, Toruń 2003, [w:] „Notatki Płockie” 2003, nr 4, s. 47 – 48.

2004

- [rec.] *Dzieje Sierpca i ziemi sierpeckiej*, praca zbiorowa pod red. Mariana Chudzyńskiego, wyd. TNP i Urząd Miejski w Sierpcu, Sierpc 2003, ss.831, [w:] „Notatki Płockie” 2004, nr 1, s.54 – 56.
- [rec.] Jacek Pawłowicz, *Chwała bohaterom! Mieszkańcy Mazowsza zachodnio – północnego sądzeni przez Wojskowe Sądy Rejonowe 1946 – 1955*, przedmowa Witold Kulesza, Oficyna Wydawnicza RYTM, Warszawa 2003, [w:] „Notatki Płockie” 2004, nr 2, s.52 – 54.
- *Obrona Płocka przed bolszewikami 18 – 19 sierpnia 1920 r.*, przedmowa prezes TNP Zbigniew Kruszewski, wyd. Towarzystwo Naukowe Płockie i Wydawnictwo Naukowe Novum, , ss.194, fot., Płock 2004. Rec.: Lena Szatkowska, *Książka o płockim sierpniu 1920*, „Tygodnik Płocki”, nr 34 z 24 sierpnia 2004, s. 9; Michał Trubas, „Notatki Płockie” 2004, nr 4, s. 48 – 50.
- *Radość! Wesele! Śmiech! Listopad 1918 r. w Płocku*, „Sygnały Płockie”, nr 19 z 1 listopada 2004, s. 13.
- [rec.] Symcha Guterman, *Kartki z pożogi*, wyd. Towarzystwo Naukowe Płockie, Płock 2004, ss.183, [w:] „Notatki Płockie” 2004, nr 3, s. 50 – 51.
- [rec.] Mariusz Borowiak, *Westerplatte. W obronie prawdy*, Gdański Dom Wydawniczy, Gdańsk 2001, [w:] „Kaganek. Płocki Magazyn Edukacyjny” 2004, nr 7 (wrzesień), s. 29 – 32.

2005

- *Ile lat ma ZNP?*, „Przegląd Oświatowy”, nr 18 z 15 listopada 2005, s. 3,8.

- [rec.] *Nieznane świadectwa. Opozycja i opór społeczny w województwie płockim w tajnych dokumentach Służby Bezpieczeństwa*, wstęp, wybór i opracowanie Jacek Pawłowicz, Wydawnictwo Adam Marszałek, Toruń 2005, ss. 572, [w:] „Notatki Płockie” 2005, nr 4, s.46 – 47.

2006

- *Stan wojenny w Płocku. Relacje internowanych i aresztowanych*, „Sygnały Płockie” 2006, nr 1, s. 10 – 11.
- *Patron, który nie jest bohaterem* [mjr H. Sucharski], „Życie Sierpca”, nr 94 z 21 kwietnia 2006, s. 8 (cd. – Alina Boczkowska, *Król jest nagi*, „Życie Sierpca”, nr 104 z 5 maja 2006, s. 5, Głosy czytelników, *Trzeba zmienić patrona*, s. 13).
- *Walki pod Trzepowem 16-18 sierpnia 1920 r.*, „Powiat Płocki” 2006, nr 30–31, s. 107 – 111.
- *Grajmy w szachy*, „Przegląd Oświatowy”, nr 9 z 1 maja 2006, s. 16 – 17.
- *Gdzie są granice praw ucznia?*, „Przegląd Oświatowy”, nr 11 z 1 czerwca 2006, s.8.
- *Akcja Organizacji Bojowej PPS – Frakcji Rewolucyjnej pod Zbójnem (9 czerwca 1910 r.)*, „Notatki Płockie” 2006, nr 1, s. 11 – 15.
- *Historia na maturze*, „Przegląd Oświatowy”, nr 13 z 1 września 2006, s. 13.
- [rec.] *Płockie Milenium. Uroczystości milenijne w diecezji płockiej w tajnych dokumentach Służby Bezpieczeństwa*, wstęp, wybór i opracowanie Jacek Pawłowicz, przedmowa Jan Żaryn, Wydawnictwo Adam Marszałek, Toruń 2006, ss. 322; [w:] „Notatki Płockie” 2006, nr 2, s.44 – 45.
- [rec.] Halina i Jan Burakowscy, *Sierpczanie tysiąclecia*, wyd. Towarzystwo Przyjaciół Ziemi Sierpeckiej, Sierpc 2005, ss.233; [w:] „Notatki Płockie” 2006, nr 2, s.46 – 47.
- *Służba wojskowa Józefa Kaczmarskiego w latach 1929 – 1938*, „Notatki Płockie”, 2006, nr 3, s.22 – 25.
- [rec.] Paweł Bogdan Gąsiorowski, *Nekropolie Ziemi Sierpeckiej – przewodnik*, Sierpc 2005, ss. 224, [w:] „Notatki Płockie” 2006, nr 3, s. 51 – 52.
- *Płock w okresie najazdu bolszewickiego w 1920 r.*, [w:] *Dzieje Płocka*, t. 2, *Dzieje miasta w latach 1793 – 1945*, pr. zb. pod red. Mirosława Krajewskiego, Płock 2006, s. 507 – 580.
- *Jan Gniazdowski – suplement*, „Notatki Płockie” 2006, nr 4, s.17 – 19.

2007

- *Problematyka historii wojskowości na łamach „Niepodległości”*, [w:] „*Niepodległość*” (1929 – 1939). *Pismo, twórcy, środowisko*, pod red. Pawła Samusia, Płock 2007, s. 203 – 233.
- *Gdzie mniejszość jest większością* [Polacy na Wileńszczyźnie], „Przegląd Oświatowy”, nr 14 z 15 września 2007, s. 7-8, nr 15 z 1 października 2007, s. 18 – 19.

- *Podpułkownik Janusz Mościcki – oficer WP (1920 – 1922) i LWP (1945 – 1948)*, „Notatki Płockie” 2007, nr 3, s. 27 – 35.
- *Listopadowe wspomnienie. Tragedia na obozie letnim PW w Studzieńcu w 1931 roku. Zapomniany bohater – Jan Płosa*, „Życie Sierpca”, nr 251 z 26 października 2007, s. 9.
- *Dzieje Żydów płockich*, [w:] *Szumi pamięci wiatr. Projekt edukacyjny*, wyd. Mazowieckie Samorządowe Centrum Doskonalenia Nauczycieli, Płock 2007, s. 9 – 14.
- *Wolność i granice. Spór o mundurki*, „Przegląd Oświatowy” 2007, nr 19 z 1 grudnia, s. 4 – 5.
- *Kpt. inż. Albert de Burè – Francuz w obronie Płocka w 1920 r.*, „Notatki Płockie” 2007, nr 4, s. 23 – 27.

2008

- *Co różni nauczyciela od posła?*, „Przegląd Oświatowy” 2008, nr 1 z 1 stycznia, s.14.
- *Por. Iskander Achmatowicz – Tatar w obronie Płocka w 1920 r.*, „Notatki Płockie” 2008, nr 1, s.23 – 27.
- *Z dziejów oręża płockiego 1794 – 1939*, [w:] *Na Ojczyzny zawołanie... Tradycje oręża płockiego od powstania kościuszkowskiego do 1939 r. Katalog wystawy*, wyd. Książnica Płocka im. W. Broniewskiego, Płock 2008, s. 5 – 12.
- *Wizyty dostojników państwowych, wojskowych i kościelnych w Płocku 1918 – 1939*, przedmowa prezes TNP Zbigniew Kruszewski, wyd. Towarzystwo Naukowe Płockie, Płock 2008.
- *Stanisław Berezowski (1888 – 1920) – tragiczna ofiara ataku bolszewickiego na Płock*, „Notatki Płockie” 2008, nr 2, s. 36 – 38.
- *Tragiczny finał obozu Przysposobienia Wojskowego w Studzieńcu k/Sierpca 18 czerwca 1931 r.*, „Notatki Płockie” 2008, nr 4, s. 25 – 30.

2009

- *Por. Iskander Achmatowicz - Tatar muzułmanin w obronie Płocka w 1920 r.*, „Rocznik Muzułmański” 2009, nr 7, s. 33 – 41.
- [rec.] Halina Burakowska, Jan Burakowski, Zdzisław Dumowski, Paweł Bogdan Gąsiorowski, Henryka Piekarska, Ryszard Suty, *Ziemia Sierpecka znana i nieznana. Informator historyczno – krajoznawczy*, wyd. Towarzystwo Przyjaciół Ziemi Sierpeckiej, Sierpc 2007, ss. 411, [w:] „Notatki Płockie” 2009, nr 1, s. 41 – 44.
- [rec.] *W osaczeniu. Społeczeństwo Płocka i powiatu płockiego w tajnych dokumentach Służby Bezpieczeństwa w latach 1957 – 1975*, wstęp, wybór i opracowanie Jacek Pawłowicz, Wydawnictwo Adam Marszałek, Toruń 2008, ss. 660, [w:] „Notatki Płockie” 2009, nr 2, s.50 – 53.
- *Rajd „S”*, „Przegląd Oświatowy” 2009, nr 19 z 1 grudnia, s.17.

2010

- Romuald Borycki, *Epizod z wojny polsko – bolszewickiej 1920 roku. Płock, sierpień 1920 r.*, przygotował do druku G. Gołębiewski, „Notatki Płockie” 2010, nr 1, s. 26 – 29.
- Konstanty Hartingh, *Opis walk stoczonych w obronie Płocka przez 1 baterię 4 dyonu art. konnej w dniach 18 – 19 sierpnia 1920 r.*, przygot. do druku G. Gołębiewski, „Notatki Płockie” 2010, nr 2, s. 35 – 39.
- *Płock i płocczanie wobec śmierci marszałka Józefa Piłsudskiego. Uroczystości żałobne w 1935 r.*, „Notatki Płockie” 2010, nr 3, s. 37 – 53.
- [rec.] Cezary Supeł, *Płock 1920*, Wydawnictwo Taktyka i Strategia, Warszawa 2010, ss. 64, [w:] „Notatki Płockie” 2010, nr 3, s. 54 – 55.
- *Nieznane relacje na temat udziału tatarskiego pułku ułanów w obronie Płocka w 1920 r.*, „Notatki Płockie” 2010, nr 4, s. 27 – 31.
- *Refleksje na temat regionalizmu i regionalistów*, [w:] *Ja – regionalista. Refleksje, stanowiska komentarze*, pod red. Damiana Kasprzyka, Łódź 2010, s. 49 – 52.
- *Służba wojskowa Władysław Broniewskiego „Orlika” w latach 1918 – 1921*, „Przegląd Historyczno – Wojskowy” 2010, nr 4, s. 7 – 42.
- *Próby przywrócenia województwa z siedzibą w Płocku w II Rzeczypospolitej*, „Płockie Zeszyty Archiwalne” 2010, nr 1, s. 65 – 110.

2011

- *Sierpc w czasie wojny polsko – rosyjskiej 1920 r. – zapomniana relacja*, „Notatki Płockie” 2011, nr 2, s. 32 – 34.
- [rec.] *Sierpc w fotografii*, kolegium redakcyjne: Tomasz Krukowski, Magdalena Staniszevska, Maria Wiśniewska, koordynator prac Z. Leszczyński, wyd. Urząd Miejski w Sierpcu i Pomorska Oficyna Wydawnicza – Reklamowa w Bydgoszczy, Sierpc – Bydgoszcz 2010, ss. 152, [w:] „Notatki Płockie” 2011, nr 2, s. 50 – 52.
- [rec.] Monika Bielak, Jacek Pawłowicz, *Znane – nieznane. Mazowsze niepokornych. Prasa niezależna na Mazowszu 1976 – 1989*, wyd. Instytut Pamięci Narodowej, Warszawa 2010, [w:] „Notatki Płockie” 2011, nr 3, s. 44 – 46.
- *Muzułmanie w II Rzeczypospolitej. Tatarski Pułk Ułanów w obronie Płocka w 1920 r. (Nieznane relacje)*, „Rocznik Muzułmański” 2011, nr 8, s. 50 – 64.

2012

- *Trzęsienie ziemi w powiecie płockim w lutym i marcu 1932 r.*, „Notatki Płockie” 2012, nr 1, s. 24 – 29; także: „Biuletyn Koła Historycznego »Leonardo«”, Blichowo – Bulkowo, listopad 2012, s. 6 – 14.
- *Płock i płocczanie wobec śmierci marszałka Józefa Piłsudskiego. Upamiętnienie zmarłego w 1935 r.*, „Notatki Płockie” 2012, nr 1, s. 30 – 39.

- *Kapitan Władysław Broniewski „Orlik” o doświadczeniach bojowych z wojny 1920 roku*, przygot. do druku Grzegorz Gołębiowski, „Przegląd Historyczno – Wojskowy” 2012, nr 2, s.133 – 144.
- [rec.] „*Nasze Korzenie*”. *Półrocznik popularnonaukowy Muzeum Mazowieckiego w Płocku poświęcony przyrodzie, historii i kulturze północno – zachodniego Mazowsza*, 2011, nr 1, ss. 52, [w:] „Zeszyty Wiejskie” [Uniwersytet Łódzki] 2012, z.17, s. 334 – 337.
- *Pierwsze miesiące okupacji niemieckiej Płocka 1939 – 1940*, [w:] *Anordnung! Zarządzenie! Afisze niemieckich władz okupacyjnych z terenu miasta Płocka*, wybór materiałów K. Bańka, M. Gajewski, wyd. Naczelna Dyrekcja Archiwów Państwowych i Archiwum Państwowe w Płocku, Płock 2012.
- [rec.] Jarosław Domagała, *Powszechne wychowanie muzyczne w Płocku w dwudziestoleciu międzywojennym*, wyd. Stowarzyszenie Przyjaciół Chóru „Minstrel”, Płock 2009, [w:] „Notatki Płockie” 2012, nr 3, s. 45 – 48.
- [rec.] Konrad Jan Waluś, *21 Muromski Pułk Piechoty. Historia i płockie ślady*, wyd. Stowarzyszenie Przyjaciół Muzeum Mazowieckiego, Płock 2012, [w:] „Notatki Płockie” 2012, nr 3, s. 52 – 55.
- *Obraz Stanisława Kaczor - Batowskiego „Obrońcom Płocka z sierpnia 1920 r.” i jego bohaterowie*, „Znad Kamiennej. Studia i Materiały”, Rocznik Muzeum im. Orła Białego w Skarżysku – Kamiennej, t. V, 2012, s. 5 – 22.
- J. Śmieciuszewska – Rościszewska, *Kartka z dziennika (19 sierpnia 1920 r.)*, przygot. do druku G. Gołębiowski, „Notatki Płockie” 2012, nr 4, s. 20 - 23.
- [rec.] *Wojna o wszystko, Opowieść o wojnie polsko – bolszewickiej 1919 – 1920*. Redakcja Witold Sienkiewicz, wyd. Demart S.A., Warszawa 2010, ss. 440, [w:] „Notatki Płockie” 2012, nr 4, s. 46 – 48.
- [rec.] *100 lat sierpeckiego Oddziału Towarzystwa Naukowego Płockiego. Działalność Towarzystwa w środowisku lokalnym*, praca zbiorowa pod red. Henryki Piekarskiej, Sierpc 2011, ss. 597, [w:] „Notatki Płockie” 2012, nr 4, s. 50 – 53.
- *Obchody rocznicy śmierci J. Piłsudskiego w Płocku i powiecie płockim w latach 1936 – 1939*, „Płockie Zeszyty Archiwalne” 2012, nr 2, s. 67 – 97.
- [rec.] Damian Kasprzyk, *Regionalizm płocki w II Rzeczypospolitej*, wyd. Towarzystwo Naukowe Płockie, Płock 2008, [w:] „Płockie Zeszyty Archiwalne” 2012, nr 2, s. 159 – 164.

2013

- *Jan Myślisz (1895 - 1975) – latarnik helski, bohaterski obrońca Płocka w 1920 r. – zarys biografii*, „Zapiski Puckie” 2012/2013, nr 11/12, s. 139 – 162.
- [rec.] Michał Trubas, *Płocki garnizon Wojska Polskiego w latach 1918 – 1939*, Wydawnictwo Comandor, Warszawa 2008, ss. 487, [w:] „Notatki Płockie” 2013, nr 1, s. 46 – 50.
- *Żołnierze sowieccy w Płocku 18-19 sierpnia 1920 r. w relacjach mieszkańców*, „Przegląd Historyczno – Wojskowy” 2013, nr 2, s. 113 – 130.
- *Obchody rocznicy obrony Płocka w 1920 r. w latach 1921 – 1939*, „Notatki Płockie” 2013, nr 2, s. 21 – 32.

- *Dla Ciebie Polsko i dla Twojej chwały. Uroczystość nadania Gimnazjum Nr 13 z Oddziałami Dwujęzycznymi w Płocku imienia gen. Józefa Hallera*, Płock, 12 czerwca 2013 r.
- *Lista poległych w obronie Płocka 18 – 19 sierpnia 1920 r. oraz zmarłych z ran w późniejszym czasie*, „Notatki Płockie” 2013, nr 3, s. 25 – 38.
- *Płoccy harcerze w walce o niepodległość i granice Polski w latach 1914 – 1921*, [w:] *Dzieje harcerstwa płockiego 1912 – 2012. Studia i materiały*, pod red. B. Sandomierskiego i M. Kacprzaka, Płock 2013, s. 41 – 83.
- *Harcerskie uroczystości w latach 1917 – 1938*, [w:] *Dzieje harcerstwa płockiego...*, s. 83 – 125.

2014

- [rec.] Barbara Ewa Gierula, *Naprzeciw wyzwaniom. NSZZ „Solidarność” w społeczności lokalnej Gostynina, Region Płock (1980 – 1990)*, wyd. Towarzystwo Naukowe Płockie, Płock 2013, ss. 376, fotografie, [w:] „Notatki Płockie” 2014, nr 1, s. 57 – 58.
- *Lista żołnierzy garnizonu płockiego, zmarłych w latach 1918 – 1920*, „Notatki Płockie” 2014, nr 2, s. 14 – 20.
- [rec.] Anna Maria Stogowska, *W służbie ludzi i ojczyzny. Aleksander Maciesza (1875 – 1945)*, przedmowa – prezes TNP Zbigniew Kruszewski, wyd. Towarzystwo Naukowe Płockie, Płock 2013, ss. 308, fotografie, [w:] „Notatki Płockie” 2014, nr 2, s. 50 – 52.
- *Alfabet obrony Płocka 1920 r.*, „Gazeta Wyborcza – Płock” 2014, nr z 14 sierpnia, s. 4 – 6.
- *Powiat płocki w ogniu wielkiej wojny*, „Powiat Płocki. Biuletyn Samorządowy” 2014, nr 60-61 (kwiecień – wrzesień), s. 52 – 57.
- *Cmentarze z I wojny światowej na terenie powiatu płockiego*, ibidem, s. 57 – 60.
- *Straty obrońców Płocka w sierpniu 1920 r.*, „Notatki Płockie” 2014, nr 3, s. 3 – 9.
- *Plutonowy żandarmerii Piotr Słyszko (1898 – 1920) – nieznany bohater obrony Płocka w 1920 roku*, „Nasze Korzenie” (półrocznik popularnonaukowy Muzeum Mazowieckiego w Płocku) 2014, nr 6, s. 77 – 82.
- *Jan Gniazdowski (1889 – 1918) – ostatnia ofiara okupacji niemieckiej w Płocku*, „Płocki Rocznik Historyczno – Archiwalny”, t. VI, 2014, s. 51 – 74.
- [rec.] *Więziennictwo w Łęczyckiem*, przedmowa Krystyna Bańka, wyd. Archiwum Państwowe w Płocku, Naczelna Dyrekcja Archiwów Państwowych, Płock 2013, [w:] ibidem, s. 107 – 111.
- [rec.] Agnieszka Wojciechowska, Marek Wojciechowski, *Sylwetki notariuszy płockich (1917 – 1939)*, wyd. Archiwum Państwowe w Płocku, Płock 2011, [w:] „Notatki Płockie” 2014, nr 4, s. 50 – 52.

2015

- *Więzienie płockie w sierpniu 1920 r.*, „Notatki Płockie” 2015, nr 1, s. 21 – 25.
- [rec.] Tomasz Kowalski, *W Sierpcu za cara. Śladami rosyjskiego garnizonu*, wyd. Towarzystwo Przyjaciół Ziemi Sierpeckiej, Sierpc 2013, ss. 296, [w:] „Notatki Płockie” 2015, nr 1, s. 41 – 44.

- *Policjanci i pocztowcy w obronie Płocka w 1920 r.*, „Notatki Płockie” 2015, nr 2, s.18 – 25.
- [rec.] *Tradycje szlacheckie we współczesnej kulturze polskiej. Przybliżenia i perspektywy badawcze*, pod red. Marcina Lutomińskiego, wyd. Polskie Towarzystwo Ludoznawcze Oddział w Toruniu, Toruń 2014, ss. 186, [w:] „Notatki Płockie” 2015, nr 2, s. 42 – 46.
- *Obrona Płocka przed wojskami bolszewickimi 18-19 sierpnia 1920 r.*, wyd. Towarzystwo Naukowe Płockie, Płock 2015.
- [rec.] Michał Sokolnicki, *Kobiety w międzywojennym Płocku*, Płock 2012, ss. 150, [w:] „Notatki Płockie” 2015, nr 3, s. 48 – 49.
- [rec.] *Felician Sławoj Składkowski (1885 Gąbin – 1962 Londyn). Lekarz, generał, premier. Katalog wystawy zorganizowanej w 130. rocznicę urodzin ostatniego premiera II Rzeczypospolitej, 9 czerwca 2015 r.*, opracowanie Krystyna Bańka, wyd. Archiwum Państwowe w Płocku, Naczelna Dyrekcja Archiwów Państwowych w Warszawie, Płock 2015, ss. 144, [w:] „Płocki Rocznik Historyczno – Archiwalny” 2015, t. VII, s. 187 – 191.
- [rec.] Michał Sokolnicki, *Gospodarka międzywojennego Płocka*, Płock 2014, ss. 182, [w:] „Notatki Płockie” 2015, nr 4, s. 47 – 50.
- [rec.] Paweł Piotrowski, *Walki o miasta Mazowsza Północnego podczas wojny polsko – rosyjskiej 1920 roku*, Wydawnictwo Nauka i Innowacje, Poznań 2014, ss. 386, [w:] „Rocznik Towarzystwa Naukowego Płockiego” 2015, t. VII, s. 433 – 440.
- *Obrona Płocka w sierpniu 1920 r.*, „Studia Mazowieckie” 2015, nr 4, s. 13 – 48.

2016

- [rec.] Elżbieta Szubska – Bieroń, *Płock na łamach prasy NSDAP 1939 – 1945*, wyd. Książnica Płocka, Płock 2015, ss. 440, [w:] „Notatki Płockie” 2016, nr 1 s. 46 – 49.
- *Marszałek Józef Piłsudski w Płocku 10 kwietnia 1921 r.*, wersja popr. i rozsz. [w:] *Sprawozdanie z działalności Towarzystwa Naukowego Płockiego za rok 2015*, Płock marzec 2016, s. 225 – 244.
- [rec.] *Ziemia Sierpecka – znana i nieznana*, red. Zdzisław Dumowski, wyd. Towarzystwo Przyjaciół Ziemi Sierpeckiej, Sierpc 2015, ss. 420, fotografie, [w:] „Notatki Płockie” 2016, nr 2, s. 49 – 53.
- *Hallerczycy w Płocku. 28 maja 1919 r. – 13 stycznia 1920 r.*, „Płocki Rocznik Historyczno – Archiwalny” 2016, t. VIII, s. 67 – 99.
- *95. rocznica nadania miastu Płock Krzyża Walecznych. Józef Piłsudski. ...tak żyć jak żyłem – warto było...*, wyd. Książnica Płocka im. W. Broniewskiego, Płock 2016.
- *Jesiotr olbrzym z Muzeum Mazowieckiego w Płocku*, „Nasze Korzenie” 2016, nr 10, s. 23 – 26.
- *Kazimierz Betley (1897 – 1919) – harcerz i oficer Wojska Polskiego*, „Rocznik Towarzystwa Naukowego Płockiego” 2016, t. VIII, s. 83 – 121.

2017

- *Uroczystość poświęcenia cerkwi w Sierpcu w maju 1902 r. w albumie 48 Ukraińskiego Pułku Dragonów*, „Notatki Płockie” 2017, nr 1, s. 8 – 18.

- [rec.] Adam Łaszczewski, *Płocka policja okresu międzywojennego*, [Płock 2015], ss. 179, [w:] „Notatki Płockie” 2017, nr 2, s. 40 – 44.
- *Płock 1920. Dni krwi i chwały*, wyd. Bellona, Warszawa 2017.
- *Harcerz Mieczysław Bem. Tragiczna ofiara przewrotu majowego 1926 r.*, „Studia Mazowieckie” 2017, nr 2, s. 73 – 98.
- *Lista poległych w obronie Płocka 18 – 19 sierpnia 1920 r. oraz zmarłych z ran w późniejszym czasie - suplement*, „Notatki Płockie” 2017, nr 3, s. 21 – 25.
- [rec.] Piotr Gryszpanowicz, *Leksykon nazw płockich ulic*, wyd. Towarzystwo Naukowe Płockie, ss. 368, [w:] „Notatki Płockie” 2017, nr 3, s. 50 – 52.
- [rec.] Anna Maria Stogowska, *Edukacja, emancypacja, charytatywność. Płockie organizacje kobiece w XX w.*, wyd. P.P.-H. „Drukarnia” Sp. z o.o., Płock 2016, ss. 243, [w:] „Płocki Rocznik Historyczno – Archiwalny” 2017, t. IX, s. 149 – 155.
- *Straż Obywatelska w Płocku w 1920 r.*, „Rocznik Towarzystwa Naukowego Płockiego” 2017, t. IX, s. 145 – 203.
- *Powódź wiślana w Płocku i powiecie płockim w marcu 1924 r.*, „Nasze Korzenie” 2017, nr 11, s. 72 – 83.
- [rec.] Piotr Gryszpanowicz, *Płockie mosty na Wiśle*, wyd. Towarzystwo Naukowe Płockie, ss. 431, [w:] „Notatki Płockie” 2017, nr 4, s. 45 – 47.
- [wspólnie z Tomaszem Dzikim], *Z badań nad listą poległych w obronie Wisły i Włocławka w sierpniu 1920 r.*, „Zapiski Kujawsko – Dobrzyńskie” 2017, t. 32, s. 71 – 92.

2018

- *Stefan Zawadzki (1906 – 1920) – bohaterski obrońca Płocka w 1920 r.*, „Notatki Płockie” 2018, nr 1, s. 34 – 39.
- *Z żałobnej karty. Wiesław Adam Koński (1948 – 2018) – dziennikarz, działacz TNP, wykładowca akademicki*, „Notatki Płockie” 2018, nr 2, s. 42 – 46.
- *Płock 1920*, Wydawnictwo Bellona, Warszawa 2018 (seria Historyczne Bitwy).
- *Helena Grabska 1904 – 1919*, wyd. Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Szczecinie, Szczecin 2018.
- *Związki gen. Józefa Hallera i hallerczyków z Płockiem w latach 1917 – 1924*, wyd. Książnica Płocka im. W. Broniewskiego, Płock 2018.
- *Rocznicowe uroczystości państwowe w Gąbinie w latach 1928 – 1931*, [w:] *Tak rodziła się niepodległość. W 100-lecie powstania wolnej Polski*, pod red. Zbigniewa Pawła Kruszewskiego i Zdzisława Jana Zasady, Płock – Włocławek, listopad 2018, s. 89 – 120; także: *Sprawozdanie z działalności Towarzystwa Naukowego Płockiego za rok 2018*, Płock marzec 2019, s. 205 – 240.
- [wspólnie z Januszem Piwowarem] – *Władysław Nowicki (1892 – 1940) – peowiak, bohater obrony Płocka w 1920 r., ofiara represji niemieckich*, „Notatki Płockie” 2018, nr 4, s. 17 – 27.
- *Dzieje formowania 3-go szwadronu pułku 4-go ułanów (od października 1918 roku do połowy lutego 1919 r.)*, przygotowanie do druku [wspólnie z Agnieszką Ciechomską], „Notatki Płockie” 2018, nr 4, s. 38 – 43.

- [wspólnie z Donatą Więclawską], *Pankracy Więclawski (1902 – 1977) i jego rodzeństwo na archiwalnych fotografiach*, „Nasze Korzenie”, czerwiec 2018, nr 14, s. 57 – 62.
- *Strażacy i aktorzy, czyli teatr letni w Podolszyczach w 1924 r.*, „Nasze Korzenie” grudzień 2018, nr 15, s. 74 - 76.

2019

- *Tadeusz Włoczkowski – bohater wojny polsko – bolszewickiej 1920 r. z Sierpca*, „Notatki Płockie” 2019, nr 1, s. 14 – 17.
- [rec.] „Biezuńskie Zeszyty Historyczne”, nr 32, Biezuń 2018, wyd. Muzeum Małego Miasta w Bieżuniu oddział Muzeum Wsi Mazowieckiej w Sierpcu, ss. 280, [w:] „Notatki Płockie” 2019, nr 1, s. 48 – 53.
- [wspólnie z Elżbietą Szubską - Bieroń], *Aresztowanie wiceprezydenta Płocka Aleksandra Wernika w lutym 1940 r. w świetle dokumentów Gestapo*, „Notatki Płockie” 2019, nr 2, s.25 - 31.
- [rec.] Zbigniew Kruszewski, *Towarzystwo Naukowe Płockie w odrodzonej Polsce*, wyd. Towarzystwo Naukowe Płockie, Płock 2018, ss. 241, [w:] „Notatki Płockie” 2018, nr 2, s.42 - 44.
- *Teatr był w stodole w Podolszyczach. A scena stanęła w sąsieku*, „Gazeta Wyborcza. Tygodnik Płock”, nr z 12 lipca 2019, s. 4 - 5.
- *Aleksander Wernik (1890 - 1954). Legionista, urzędnik, wiceprezydent Płocka*, wyd. Książnica Płocka, Płock 2019.
- *Zachowanie żołnierzy Armii Czerwonej na terenie północno-zachodnich powiatów województwa warszawskiego w 1945 i 1946 r. w dokumentach archiwalnych. Część I - powiaty sierpecki i płoński*, „Notatki Płockie” 2019, nr 4, s. 15 - 29.
- *Wiesław Adam Koński (1948 - 2018)*, [w:] *Ludzie TNP. Słownik biograficzny (1820 - 2020)*, pod red. nauk. Małgorzaty Kamińskiej, wyd. Towarzystwo Naukowe Płockie, Płock 2019, s. 99 - 104.

2020

- [wspólnie z Robertem Borkowskim] *Głogowskie biografie. Mieczysław Głogowiecki*, „Ziemia Głogowska” 2020, nr 2, s. 19.
- [wspólnie z Mariuszem Żuławnikiem] *Zachowanie żołnierzy Armii Czerwonej na terenie północno-zachodnich powiatów województwa warszawskiego w 1945 i 1946 r. w dokumentach archiwalnych. Część II - powiaty płocki i gostyniński*, „Notatki Płockie” 2020, nr 1, s. 16 - 29.
- [rec.] Adam Łaszczewski, *Policja płocka okresu międzywojennego*, wyd. II, uzupełnione i rozszerzone, Płock 2019, ss. 344, [w:] „Notatki Płockie” 2020, nr 1, s. 44 - 45.
- *Aleksander Wernik (1890 - 1954) - legionista, urzędnik, wiceprezydent Płocka - suplement*, „Notatki Płockie” 2020, nr 1, s. 51.

- *Zachowanie żołnierzy Armii Czerwonej na terenie północno-zachodnich powiatów województwa warszawskiego w 1945 i 1946 r. w dokumentach archiwalnych. Część I - powiat sierpecki - suplement*, „Notatki Płockie” 2020, nr 2, s. 26 - 28.
- *Płock 1920. Dni krwi i chwały*, wyd. Bellona, wyd. 2, popr. i rozsz. Warszawa 2020.
- *4 pułk ułanów w latach 1918 - 1920*, [w:] Lech Rościszewski, *Pamiętnik z czasu wojny*, wyd. Muzeum Mazowieckie w Płocku, Płock 2020, s. 9 - 15.
- *Relacja Jadwigi Lubowidzkiej na temat miejsca pochówku Waleriana Ostrowskiego w Płocku w 1863 r.*, „Nasze Korzenie” grudzień 2019 [wyd. w 2020 r.], nr 17, s. 27 - 31.
- *Kpt. Mieczysław Głogowiecki (1889 - 1920) - legionista i oficer Wojska Polskiego, poległy pod Trzepowem 18 sierpnia 1920 r.*, „Notatki Płockie” 2020, nr 3, s. 3 - 24.
- *Zajęcie Sierpca przez wojska bolszewickie oraz rządy bolszewickie w Sierpcu i powiecie sierpeckim w 1920 r. w raportach policyjnych*, „Notatki Płockie” 2020, nr 3, s. 25 - 33.
- *Szczawin Kościelny w hołdzie mieszkańcom gminy, poległym w latach 1918 - 1920*, „Notatki Płockie” 2020, nr 4, s. 22 - 29.
- [wspólnie z Jarosławem Kozaneckim] *PZPR w Płocku w latach 1980 - 1989*, [w:] *Dzieje Płocka*, t. 3, *Historia miasta w latach 1945 - 2020*, pod red. Grzegorza Gołębińskiego i Tomasza Piekarskiego, Płock 2020, s. 163 - 217.
- *Powódź w Płocku w 1982 r.*, [w:] *Dzieje Płocka*, t. 3, *Historia miasta w latach 1945 - 2020*, pod red. Grzegorza Gołębińskiego i Tomasza Piekarskiego, Płock 2020, s. 421 - 446.
- *Starania władz Płocka o umieszczenie Krzyża Walecznych w herbie miasta w latach 1933 - 1939*, „Płocki Rocznik Historyczno-Archiwalny” 2020, t. XII, s. 63 - 84.
- *Tajne opinie o burmistrzach miast powiatu włocławskiego z 1934 r.*, „Zapiski Kujawsko-Dobrzyńskie” 2020, t. 35, s. 115 - 119.
- [rec.] Ks. Andrzej Zakrzewski, *Sieć Ochotniczych Straży Pożarnych w Diecezji Płockiej. Stan na dzień 1 grudnia 2019 r.*, wyd. Płocki Instytut Wydawniczy, Płock 2020, ss. 417, [w:] „Rocznik Towarzystwa Naukowego Płockiego” 2020, t. XII, s. 455 - 464.

2021

- *Tegoż feralnego 8 stycznia... Powódź w Płocku w 1982 r.*, „Gazeta Wyborcza. Tygodnik Płock” z 8 stycznia 2012 r., s. 4 - 6.
- [wspólnie z Krzysztofem Menelem] *Obrońcy Płocka 1920 r. pochowani na cmentarzach w Warszawie* [E. Goebelt, D. Szenwic, Z. Prokopowiczówna, B. Skinder], „Niepodległość i Pamięć” [wyd. Muzeum Niepodległości w Warszawie] 2021, nr 1 (73), s. 125 - 155.
- *Starszy żandarm Ignacy Nowogórski, odznaczony Krzyżem za Męstwo i Odwagę oraz Krzyżem Walecznych za ewakuację mienia państwowego w Sierpcu w 1920 r.*, „Notatki Płockie” 2021, nr 1, s. 39 - 45.
- [rec.] Janusz Szczepański, *Mazowsze Północne podczas najazdu bolszewickiego 1920 roku*, wyd. Muzeum Mazowieckie w Płocku, Muzeum Niepodległości w Warszawie, Płock - Warszawa 2020, ss. 342, [w:] „Notatki Płockie” 2021, nr 1, s. 52 - 54.
- *Płockie OrleTA 1920 r. Najmłodsi obrońcy Płocka odznaczeni Krzyżem Walecznych*, wyd. Książnica Płocka im. W. Broniewskiego, Płock 2021.

- [wspólnie z Wojciechem Karmaszem] *Józef Wiwatowski - ochotnik poległy pod Trzepowem 18 sierpnia 1920 r.*, „Nasze Korzenie” marzec 2021, nr 18, s. 56 - 59.
- *Pożary w Bodzanowie w sierpniu 1930 r. Kryminalna historia z przeszłości*, „Notatki Płockie” 2021, nr 3, s. 31 - 39.
- *Bohaterscy obrońcy Włocławka i przedmościa włocławskiego w 1920 r. we wnioskach odznaczeniowych na order Virtuti Militari i Krzyż Walecznych*, [w:] *Między edukacją a nauką. Memoriale liber ofiarowana Profesorowi Mirosławowi Krajewskiemu*, pod red. Iwony E. Zielińskiej, wyd. Dobrzyńskie Towarzystwo Naukowe, Rypin 2021, s. 389 – 430.
- *Materiały do biografii Adolfa, Jerzego i Liny oraz Ottona Wittenbergów w zasobie Archiwum Państwowego w Płocku*, „Płocki Rocznik Historyczno-Archiwalny” 2021, t. XIII, s. 109 – 128.
- [wspólnie z Piotrem Wanke] *Jan Kolasiński (1899 – 1939). Tragiczna ofiara zbrodni niemieckiej w Lesie Szpęgawskim*, „Kociński Magazyn Regionalny. Kwartalnik społeczno-kulturalny” [Tczew] 2021, nr 1/109, s. 101 – 108.
- *Bohaterscy obrońcy Włocławka i przedmościa włocławskiego w 1920 r. we wnioskach odznaczeniowych na order Virtuti Militari i Krzyż Walecznych – suplement*, „Notatki Płockie” 2021, nr 4, s. 21 – 27.
- *Potrójny jubileusz profesora Mirosława Krajewskiego – 75-lecie urodzin, 50-lecie pracy naukowej i 20-lecie nadania tytułu profesora*, „Notatki Płockie” 2021, nr 4, s. 42 – 53.
- [rec.] Krzysztof Kłodawski, *Ewangelicy na terenie województwa/guberni płockiej w latach 1815 – 1914*, wyd. Książnica Płocka im. Władysława Broniewskiego w Płocku, Płock 2021, ss. 362, [w:] „Rocznik Towarzystwa Naukowego Płockiego” 2021, t. XIII, s. 453 – 463.
- [rec.] Arkadiusz Meller, *Wybory do Sejmu Ustawodawczego na Mazowszu Płockim w 1919 r.*, wyd. Błgarska Akademia Nauk, Sofia 2020, ss. 310, [w:] „Przegląd Archiwalny Instytutu Pamięci Narodowej” 2021, t. XIV, s. 387 – 392.

2022

- *Funkcjonowanie harcerskiego ośrodka w Łącku k/Płocka w 1920 r.*, „Notatki Płockie” 2022, nr 1, s. 17 – 32.
- [rec.] Mariusz Celmer, *Władze państwowe wobec Kościoła Rzymskokatolickiego diecezji płockiej w latach 1945–1970*, Wydawnictwo Avalon i Muzeum Mazowieckie w Płocku, Kraków 2020, ss. 756, [w:] „Notatki Płockie” 2022, nr 1, s. 46 – 49.
- *Kawalerowie orderu Virtuti Militari odznaczeni za walki w latach 1914 - 1921, pochodzący z Sierpca i powiatu sierpeckiego*, „Rocznik Sierpecki” 2021 [druk 2022], t. I, s. 13 – 65.
- *Potrójny jubileusz profesora Mirosława Krajewskiego – 75-lecie urodzin, 50-lecie pracy naukowej i 20-lecie nadania tytułu profesora*, „Rocznik Dobrzyński” 2022, t. XV, s. 263 – 273.
- [rec.] *Między edukacją a nauką. Memoriale liber ofiarowana profesorowi Mirosławowi Krajewskiemu*, red. Iwona E. Zielińska, wyd. Dobrzyńskie Towarzystwo Naukowe, [w:] „Rocznik Dobrzyński” 2022, t. XV, s. 320 – 329.
- *Mieczysław Głogowiecki*, wyd. Instytut Pamięci Narodowej w Warszawie, seria – *Bohaterowie Niepodległości*, Warszawa 2022.

- *Ile nadań Krzyża Walecznych otrzymał Płock w 1921 r.*, „Notatki Płockie” 2022, nr 3, s. 3 – 11.
- [wspólnie z Marcinem Lutomierskim] *August Zaleszczyński - XIX-wieczny prezydent Płocka i bajkopisarz a sprawa zakupu jego portretu w 1936 r.*, „Płocki Rocznik Historyczno-Archiwalny” 2022, t. XIV, s. 53 – 72.
- *Tadeusz, Lucjan i Martyna Włoczkowscy w służbie Rzeczypospolitej*, [w:] *Sapere auso. Księga Jubileuszowa Profesora Janusza Szczepańskiego*, (red.) Jolanta Załączny i Marta Milewska, Pułtusk 2022, s. 133 – 159.
- *Wiesław Adam Koński (1948 – 2018) – dziennikarz, działacz Towarzystwa Naukowego Płockiego, nauczyciel akademicki*, [w:] *Wiesław Adam Koński, Dwa wieki prasy płockiej*, t. II, *1945 – 2010*, (red.) Andrzej Kansy, Grzegorz Gołębiwski, Ewa Końska, Płock 2022, s. 9 – 17.
- [rec.] Michał Kacprzak, *II Gimnazjum Polskie w Płocku 1915 – 1921, czyli jak powstała Małachowianka*, wyd. Towarzystwo Wychowanków, Wychowawców i Przyjaciół Gimnazjum i Liceum im. Stanisława Małachowskiego, Płock 2021, ss. 243, [w:] „Notatki Płockie” 2022, nr 4, s. 32 – 34.
- [rec.] Anna Adamska, Małgorzata Osiak, *Łubki – ocalmy resztki historii, która minęła bezpowrotnie*, Nowe Lubki 2021, ss. 174, [w:] „Notatki Płockie” 2022, nr 4, s. 35 – 37.
- *Podwójny jubileusz Profesora Janusza Szczepańskiego – 75-lecie urodzin i 50-lecia pracy naukowej*, „Notatki Płockie” 2022, nr 4, s. 38 – 50.
- *Krzyż za Męstwo i Odwagę 206 Pułku Piechoty Armii Ochotniczej i Obrony Płocka*, „Rocznik Towarzystwa Naukowego Płockiego” 2022, t. XIV, s. 49 – 126.

2023

- *Wnioski odznaczeniowe i oceny personalne Sławoja Felicjana Składkowskiego, dotyczące służby w Legionach Polskich i Wojsku Polskim w latach 1914 – 1925*, „Pamięć i Niepodległość” (wyd. Muzeum Niepodległości w Warszawie) 2023, nr 2, s. 161 – 187.
- [rec.] Zbigniew Paweł Kruszewski, *Zrobiłem, co mogłem*, wyd. Szkoła Wyższa im. Pawła Włodkowica w Płocku, Płock 2021, ss. 855, [w:] „Notatki Płockie” 2023, nr 2, s. 81 – 90.
- [rec.] Mateusz Ratyński, Piotr Zgorzelski, *Roman Lutyński (1887–1968). Ludowiec, prawnik, działacz społeczny Płocka*, wyd. Muzeum Historii Polskiego Ruchu Ludowego, Warszawa 2023, ss. 57, [w:] „Notatki Płockie” 2023, nr 2, s. 91 – 94.
- *Gąbińscy bohaterowie walk o niepodległość i granice Polski w latach 1904 – 1920*, „Rocznik Gąbiński” 2023, t. I, s. 11 – 88.
- *Kazimierz Chodzikiewicz (1900 – 1955). Lwów – Płock – Warszawa – Tobruk – Nairobi*, wyd. Książnica Płocka im. W. Broniewskiego, Płock 2023.
- *Nieudane próby zbudowania w latach II RP pomnika dziękczynnego za odparcie najazdu bolszewickiego na Płock*, „Notatki Płockie” 2023, nr 3, s. 24 – 43.
- [rec.] Piotr Gryszpanowicz, *Towarzystwo Straży Ogniowej Ochotniczej w Płocku. Z języka rosyjskiego przetłumaczyła Krystyna Grochowska-Iwańska*, Płock 2023, ss. 544, ilustr., [w:] „Notatki Płockie” 2023, nr 3, s. 94 – 99.
- *Józef Falkowski z Zadusznik – bohater wojny polsko-bolszewickiej 1920 r. i jego późniejsze losy*, „Zapiski Kujawsko-Dobrzyńskie” [Włocławek] 2023, t. 36, s. 149 – 175.

- [rec.] Bogdan Popławski, *Żychlin. Rozwój przestrzenny i zabytki*, Warszawa 2023, ss. 298, fotografie, [w:] „Notatki Płockie” 2023, nr 4, s. 67 – 70.
- *Jakub Hanejko (1895 – 1971)*, biogram [w:] *Włocławski Słownik Biograficzny*, Włocławek 2023, t. X, s. 58 – 61.

2024

- *Tadeusz, Lucjan i Martyna Włockowscy - działalność niepodległościowa i społeczna oraz praca zawodowa*, „Rocznik Sierpecki” 2024, t. 2, s. 77 – 105.
- [rec.] Zygmunt Krasiński, *Uwagi o szlachcie polskiej*, wybrał i wstępem poprzedził Marcin Lutomiński, „Amor Partiae Nostra Lex”, zeszyt IX, wyd. Muzeum Romantyzmu w Opinogórze, Opinogóra 2023, ss. 36, [w:] „Notatki Płockie” 2024, nr 1, s. 102 – 106.
- *Marceli, Stanisław i Jan Nowogórcy – zasłużeni POW-wiacy i żołnierze Wojska Polskiego z Gostynina*, „Notatki Płockie” 2024, nr 2, s. 52 – 78.
- [rec.] Mirosław Krajewski, *Genotyp walki i martyrologii Ziemi Dobrzyńskiej. Synowie i córki Ziemi Dobrzyńskiej i obszarów przyległych w walkach o suwerenność i wolność Najjaśniejszej Rzeczypospolitej (1673 – 1988)*, wyd. Dobrzyńskie Towarzystwo Naukowe, Dobra Ziemia 2023, ss. 771, ilustr., [w:] „Rocznik Dobrzyński” 2024, t. XVII, s. 352 – 356.
- *Płoccy urzędnicy i pracownicy miejscy – uczestnicy wojny polsko-bolszewickiej w 1920 r.*, „Notatki Płockie” 2024, nr 3, s. 77 - 110.
- *Stanisław Jankowski – legionista i ochotnik 1920 r., pochowany na cmentarzu w Sierpcu*, „Notatki Płockie” 2024, nr 4, s. 45 – 60.
- [rec.] Agnieszka Wojciechowska, Marek Wojciechowski, *Płoccy notariusze w dwudziestolecu międzywojennym*, wyd. Archiwum Państwowe w Płocku, Płock 2023, ss. 108, ilustr., [w:] „Płocki Rocznik Historyczno-Archiwalny” 2024, t. XVI, s. 127 – 130.
- *Zachowanie żołnierzy Armii Czerwonej na terenie powiatów płockiego, sierpeckiego i płońskiego w 1945 i 1946 roku*, [w:] *Zbrodnie niemieckie i sowieckie na północnym Mazowszu w latach 1939–1945*, red. Krzysztof Sychowicz, Leszek Zygmier, Mariusz Żuławnik, wyd. Instytut Pamięci Narodowej, Białystok–Warszawa 2024, s. 521-572.

2025

- *Obchody 1 i 2 listopada w latach 1920 – 1939 ku czci poległych w obronie Płocka w 1920 r.*, „Notatki Płockie” 2025, nr 1, s. 46 – 70.
- [rec.] Michał Trubas, *Płocki garnizon Wojska Polskiego w latach 1945 – 2000*, wyd. Towarzystwo Naukowe Płockie, Płock 2024, ss.430, fot., [w:] „Notatki Płockie” 2025, nr 1, s. 71 – 75.
- [rec.] Krzysztof Augustyniak, *Powstanie listopadowe w województwie płockim. Mobilizacja i działania zbrojne*, wyd. Muzeum Kultury Kurpiowskiej, Ostrołęckie Towarzystwo Naukowe, Ostrołęka 2024, ss. 528, ilustr., [w:] „Notatki Płockie” 2025, nr 1, s. 76 – 83.
- *Jakub Hanejko - bohater obrony Włocławka w sierpniu 1920 roku i jego służba w Wojsku Polskim*, „Przeworskie Studia Regionalne” 2025, t. V, s. 153 – 199.
- *Stacje benzynowe w Płocku w latach 1925 – 1939*, „Notatki Płockie” 2025, nr 2, s. 74 – 106.

- [rec.] Michał Sokolnicki, *Kazimierz Mayzner (1883 – 1951). Inteligent polski w prowincjonalnym mieście II Rzeczypospolitej*, wyd. Książnica Płocka im. W. Broniewskiego, Płock 2025, ss. 328, ilustr., [w:] „Notatki Płockie”, 2025, nr 2, s. 107 – 112.
- [rec.] Mirosław Krajewski, *Biograficzny leksykon autorów, artystów i twórców Ziemi Dobrzyńskiej*, wyd. Dobrzyńskie Towarzystwo Naukowe, Rypin 2025, ss. 788, ilustr., [w:] „Notatki Płockie” 2025, nr 2, s. 113 – 119.

- *Gąbińscy bohaterowie walk o niepodległość i granice Polski w latach 1904 – 1920*, cz. II, „Rocznik Gąbiński” 2025, t. II, s. – w druku